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§ 1 
Val av justerare och dag för justering  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser vice ordförande 
Gustav Johansson (M) att tillsammans med ordföranden Hassan 
Jama (V) justera dagens protokoll. 
  
Justeringen sker tisdag den 29 november 2022. 
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§ 2 
Fastställande av dagordning  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner dagordningen. 
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§ 3 
Medborgarförslag om höjd åldersgräns på Rågsveds 
fritidsgård  
Svar på medborgarförslag 
EÅV 2022/728 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har fått ett 
medborgarförslag om att höja åldersgränsen på Rågsveds 
fritidsgård. Personerna som skrivit förslaget saknar en gemensam 
plats för ungdomar över 15 år att umgås på i Rågsved efter skoltid. 
Personerna önskar att förvaltningen höjer åldersgränsen på 
Rågsveds fritidsgård till 18 år. 
 
Förvaltningens bedömning är att verksamheten i Rågsved 
fortsättningsvis behöver rikta sig till den yngre målgruppen för att 
kunna erbjuda en trygg verksamhet för de yngre, då 
utvecklingsarbete pågår. I arbetet ingår också att se över om fler 
gårdar ska vara mer riktade mot en äldre respektive yngre 
målgrupp. Förvaltningen anser att det finns ett brett utbud av 
fritidsgårdsverksamheter i Vantör för ungdomar över 15 år som 
erbjuder fritidsaktiviteter samt trygga mötesplatser. Förvaltningen 
hänvisar ungdomar över 15 år till Drömgården i Rågsved, Hagsätra 
fritidsgård samt Högdalens fritidsgård. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantör stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på 
medborgarförslaget. 
 

Särskilt uttalande 
Hassan Jama m.fl. (V), Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Ola 
Gabrielson (-) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Vi tackar förvaltningen för svaret. Arbetet med hanteringen 
avseende fritidsgårdsverksamheten har under de senaste 4 åren 
ställts inför flera utmaningar – allt ifrån 
störnings/ordningsproblem, en pandemi och resurser som dragits 
ner. 
  
Under den senare perioden har flera verksamheter däribland 
Rågsveds fritidsgård fått möjligheter att återbygga och strukturera 
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om sin verksamhet och effekterna som noterats ska inte 
underskattas. Men, åtgärderna har också fått konsekvenser för en 
annan grupp som tidigare varit flitiga besökare av fritidsgården 
och medborgarförslagets representanter beskriver väldigt klokt och 
förtjänstfullt vad som händer när en grupp prioriteras bort på 
bekostnad av en annan. Hänvisningen till Högdalens och Hagsätra 
är en god tanke men vi vet efter flera samtal med den berörda 
gruppen att man inte söker sig dit. 
  
Vi ser därför att förvaltningen tillsammans med det goda arbetet 
som genomförts för att bedriva fritidsverksamhet för de yngre 
barnen kan och bör utöka verksamheten och genomföra ett 
motsvarande projekt för de äldre barnen/ungdomarna för att ta 
tillvara på det värdefulla momentan som har uppkommit. 
  
Två processer för att säkerställa att förvaltningen kan tillhanda 
trygga platser för grupper som är viktiga att prioritera kan pågå 
parallellt – det ena behöver med andra ord inte utesluta det andra. 
Arbetet behöver vara långsiktigt och en del i det löpande arbetet 
med att skapa och förankra trygghet i Rågsved liksom en bra början 
till motsvarande satsning för barn och ungdomar i övriga delar av 
stadsdelen. 
  
Givet de positiva krafter som finns dels genom förslagsställarna 
dels de resurser som finns lokalt i Rågsved finns goda 
förutsättningar att tillsammans också lösa de utmaningar som i 
nuläget skapat denna situation. Viktigt är nu att förvaltningen ser 
förslagsställarnas initiativ till dialog och handling som en start för 
att möjliggöra för den berörda åldersgruppen men även de yngre en 
plats att få vara. Vi vill även förtydliga i sammanhanget att vi ser 
ett klart behov av att de yngre i Rågsved får bli kvar där det nu 
finns en väl etablerad trygghet i verksamheten och en verksamhet 
som fungerar utan inskränkningar i densamma. 
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/728-4 Tjänsteutlåtande: Medborgarförslag om 
höjd åldersgräns på Rågsveds fritidsgård  

 EÅV 2022/728-3 Medborgarförslag angående höjd 
åldersgräns på Rågsveds fritidsgård 
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§ 4 
Skrivelse om Hagsätraskogens naturreservat  
Svar på skrivelse från Inge Pihlström (-) 
EÅV 2022/718 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning har den 25 augusti 
2022 mottagit en skrivelse från Inge Pihlström (-) där de frågar om 
förvaltningen har någon åtgärdsplan för att motverka illegala 
arrangemang i Hagsätraskogens naturreservat, hur en eventuell 
tidsplan ser ut för åtgärderna och om arrangörerna av festerna är 
kontaktade och erbjudits Snösätra kulturplats som alternativ plats 
för arrangemanget. Inge Pihlström (-) ställer även frågor om vem 
som utför tillsyn i naturreservatet och om förvaltningen samarbetare 
med polisen eller andra föreningar i frågan. 
 
Förvaltningen har genomfört och kommer genomföra flera åtgärder 
under 2022/2023 för att göra Hagsätraskogens naturreservat mer 
attraktivt för besökare och mindre attraktivt som festplats. 
 
Förvaltningen har en upphandlad parkentreprenör som utför tillsyn 
av Hagsätraskogens naturreservat. 
 
Förvaltningen har inget samarbete med polisen kring den aktuella 
platsen. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på skrivelse. 
 

Särskilt uttalande 
Inge Pihlström (-) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Jag tackar förvaltningen för ett utförligt svar. Jag vill dessutom 
anföra följande. 
  

1. Förvaltningen har spärrat av naturreservatet med bommar 
och stoppstenar för att försvåra tillgängligheten med bil till 
området.  
- Bommar som finns var öppna, vilket innebär att någon har 
bomnyckel. 

Sida 7 (27)



 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 12/2022 
 

2022-11-24 

2. Förvaltningen städar och har tillsyn i naturreservatet 
regelbundet genom upphandlad parkentreprenör.  
- Tyvärr är den parkentreprenör CEMI AB den som i 
tidigare avsagt sig uppdraget. 

3. Förvaltningen har en upphandlad parkentreprenör som 
utför tillsyn av Hagsätraskogens naturreservat. 
- Cemi AB motsäger sig en förlängning av avtalet efter 30 
september 2022 då man anser att förvaltningen ställer för 
höga krav i entreprenaden. (SDN EÅV Prot 2022-10- 28) 
Här borde det framgå om man åtgärdat avvikelser eller om 
ny entreprenör är upphandlad. 

  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/718-2 Tjänsteutlåtande: Skrivelse om otillåtna 
evenemang i Hagsätraskogens naturreservat 

 EÅV 2022/718-1 Skrivelse om Hagsätraskogens 
naturreservat 
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§ 5 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
månadsrapporter 2022  
EÅV 2022/85 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner månadsrapport 
för oktober 2022 för Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras ett överskott 
om 15,7 mnkr efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 
prognostiseras ett överskott om 17,0 mnkr. 
  
Förvaltningen bedömer den ekonomiska situationen som stabil med 
utmaningar framförallt avseende ökade kostnader för placeringar 
inom verksamhetsområdet Social omsorg barn och unga. 
  
Överskottet har ökat från 4,5 mnkr efter resultat överföringar i 
september till 15,7 mnkr i oktober. Överskottet motsvarar c:a 0,6 
procent mot budget. Ökningen beror i huvudsak på minskade 
kostnader för placeringar samt ökade stadsbidrag och övriga 
intäkter. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/85-13 Tjänsteutlåtande: Månadsrapport oktober 
2022 

 EÅV 2022/85-13.1 Bilaga: Ekonomisk uppföljning oktober 
2022 
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§ 6 
Ansökan från polisen om revidering i lokala 
ordningsföreskrifter för utökat alkoholförtäringsförbud i 
Högdalen  
EÅV 2022/663 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd hemställer hos 
kommunfullmäktige att ändra de lokala ordningsföreskrifterna i 
enlighet med förvaltningens tjänsteutlåtande. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Lokalpolisområde Farsta (LPO Farsta) har inkommit med önskemål 
till Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning om ändring i 
Allmänna lokala ordningsföreskrifter i Stockholms stad genom 
utökning av det befintliga alkoholförbudet i Högdalen. Mot 
bakgrund av det som framgår i underlag från LPO Farsta, personal 
från Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning samt 
ordningsvakter i Högdalen centrum föreslår förvaltningen ett 
utvidgat alkoholförbud i Högdalen. 
  
Förvaltningen instämmer i polisens och övriga aktörers bedömning 
att ett utvidgat alkoholförbud skulle vara en preventiv åtgärd. 
Utifrån den nuvarande lokala problembilden skulle ett utökat 
förbudsområde kunna möjliggöra ett mer effektivt och riktat arbete 
mot grupper med beroendeproblematik, minska antalet 
ordningsstörningar och därmed förbättra tryggheten i området. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
hemställer hos kommunfullmäktige att ändra de lokala 
ordningsföreskrifterna i enlighet med förvaltningens 
tjänsteutlåtande. 
 

Särskilt uttalande 
Inge Pihlström (-) lämnar ett särskilt uttalande: 
  
Jag tackar för förvaltningens synpunkter och förslag. 
  
Förvaltningen instämmer i polisens och övriga aktörers bedömning 
att ett utvidgat alkoholförbud skulle vara en preventiv åtgärd. Mot 
bakgrund av det som framgår i underlag från LPO Farsta, personal 
från Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning samt 
ordningsvakter i Högdalen centrum föreslår förvaltningen ett 
utvidgat alkoholförbud i Högdalen. Utifrån den nuvarande lokala 
problembilden skulle ett utökat förbudsområde enligt bilaga 1 
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kunna möjliggöra ett mer effektivt och riktat arbete mot grupper 
med beroendeproblematik, minska antalet ordningsstörningar och 
därmed förbättra tryggheten i området. En utökning av 
alkoholförtäringsförbudet kan bidra till att öka den upplevda 
tryggheten i Högdalen, vilket stärker både mäns och kvinnors 
möjligheter att vistas ute. 
  
Jag har tidigare påpekat just detta med det stora alkoholmissbruket 
runt Högdalen då jag för SD:s talan i ett SU från den 2021-10-28 
alltså drygt ett år sedan. 
  
Jag hänvisar till det särskilda uttalandet. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/663-1 Tjänsteutlåtande: Ansökan från polisen om 
ändring i lokala ordningsföreskrifter om utökat 
alkoholförtäringsförbud i Högdalen 

 EÅV 2022/663-1.1 Förslag på utvidgat förbudsområde i 
Högdalen 

 EÅV 2022/663-1.2 Karta över befintliga förbudsområden i 
Högdalen 
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§ 7 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
sammanträdesplan 2023  
EÅV 2022/723 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd fastställer 
sammanträdesplan för 2023 enligt förvaltningens förslag. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Enligt 6 kap. 23 § kommunallagen (2017:725) ska nämnden 
bestämma tid och plats för sina sammanträden. 
 
Förvaltningens förslag för nämndsammanträden utgår från 
stadsledningskontorets tidplan för nämndernas arbete. 
 
Förvaltningen föreslår att stadsdelsnämnden fastställer 
sammanträdesplan för år 2023, som regel på torsdagar klockan 
18.30 om inget annat anges, i enligt med förvaltningens förslag. 
Vidare föreslår förvaltningen att stadsdelsnämndens sammanträden 
äger rum i förvaltningens lokaler på Slakthusplan 8A. 
 
Utgångspunkten är att sammanträdena är öppna för allmänheten, 
utom vid den slutna delen med ärenden om myndighetsutövning. 
 
Förvaltningen föreslår även att en nämndinformation hålls en vecka 
innan nämndsammanträdena. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
fastställer sammanträdesplan för 2023 enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/723-2 Tjänsteutlåtande: Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnd sammanträdesplan 2023 
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§ 8 
Val av Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds sociala 
delegation 2022  
Fyllnadsval av sociala delegationen 2022 
EÅV 2021/1019 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser Gisela 

Norrman (S) till ordförande och Erika Wing (M) till vice 
ordförande bland ledamöterna i sociala delegationen från 
och med den 25 november 2022 till och med den 31 
december 2022. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utser ersättare 
Margareta Olofsson till sociala delegationen från och med 
den 25 november 2022 till och med den 31 december 2022. 

3. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Sociala delegationen är ett beredande och beslutande utskott till 
stadsdelsnämnden. Sociala delegationens uppdrag är att på 
stadsdelsnämndens vägnar besluta i ärenden som rör enskildas 
personliga eller ekonomiska förhållanden, så kallade 
individärenden, enligt vid var tid gällande delegationsordning. 
  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd utsåg den 3 januari 2022 
Erika Wing (M) till ordförande och Gisela Norrman (S) till vice 
ordförande bland ledamöterna i sociala delegationen. 
  
Kommunfullmäktige beslutade den 17 oktober 2022 om skifte i 
presidiet för nämnden. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds 
ordförande Hassan Jama (V) har meddelat förvaltningen att han 
önskar skifte i presidiet för nämndens sociala delegation för att det 
ska spegla presidiet i nämnden.  
  
Efter fyllnadsval den 24 mars 2022 utsågs Tomas Agnemo (Fi) som 
ersättare till sociala delegationen. Den 7 november 2022 beslutade 
kommunfullmäktige att entlediga Tomas Agnemo (Fi) från sitt 
uppdrag i nämnden. En ny ersättare behöver därför utses. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
utser Gisela Norrman (S) till ordförande och Erika Wing (M) till 
vice ordförande bland ledamöterna i sociala delegationen från och 
med den 25 november 2022 till och med den 31 december 2022. 
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Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
utser namngiven ersättare till sociala delegationen från och med den 
25 november 2022 till och med den 31 december 2022. 
 

Yrkande 
Hassan Jama m.fl. (V) yrkar på att nämnden utser Margareta 
Olofsson (V) till ersättare i sociala delegationen. 
  

Beslutsgång 
Hassan Jama (V) konstaterar att det finns ett förslag till beslut och 
finner att nämnden beslutar i enlighet med förvaltningens förslag till 
beslut. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2021/1019-6 Tjänsteutlåtande: Fyllnadsval av 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnds sociala delegation 
2022 

 EÅV 2021/1019-6.1 Instruktion för Enskede-Årsta-Vantörs 
stadsdelsnämnds sociala delegation 
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§ 9 
Remiss av samråd om detaljplan – Enskede Gård 1:1, 
Sofielund  
Svar på remiss från stadsbyggnadskontoret, dnr 2021-01343 
EÅV 2022/806 
 

Beslut  
1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner 

förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 

 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har arbetat fram ett samrådsförslag till 
detaljplan för del av fastigheten Enskede gård 1:1, i stadsdelen 
Johanneshov. Detaljplanen föreslår ett flerbostadshus med cirka 40 
bostäder byggs. Den föreslagna exploateringen innebär att ett flertal 
träd och andra växter behöver tas bort. Enligt förslaget ska viss 
trafik vara tillåten i en slinga som går från Skärmarbrinksvägen, 
utmed husets framsida och vidare ut på Sofielundsplan via befintlig 
gång- och cykelväg genom parken. Detaljplanen beskriver hur den 
föreslagna huskroppen kommer ha en avskärmande effekt mot 
bullerkällor för att förbättra ljudmiljön på och omkring 
Sofielundsplan. 
 
Förvaltningen instämmer med planförslaget angående att det 
föreslagna husets ljudavskärmande effekt. Platsen är utpekad som 
en bullerutsatt park, vilket gör den lämplig för exploatering. 
Förvaltningen lyfter att lösningen för angöringstrafik kan leda till en 
rörig stadsmiljö och anser därför att det behöver framgå tydligt i 
detaljplanen att angöringstrafik är underordnad gång- och 
cykeltrafik utmed den föreslagna angöringsslingan. Vidare lyfter 
förvaltningen att det är olyckligt att så många träd behöver tas bort 
och vill vara delaktig planeringen av grönkompensationsåtgärder 
inom ramarna för detaljplanen. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Särskilt uttalande 
Hassan Jama m.fl. (V), Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Ola 
Gabrielson (-) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Platsen är möjlig att bebygga om vissa justeringar gällande 
byggnadens utbredning och placering görs. Förslaget gör att en 
värdefull äldre pil fälls. 
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En viss justering av byggnadens utbredning och placering behöver 
göras. I platsens sydöstra hörn möter Skärmarbrinksvägen 
Sofielundsvägen. Korsningen är avstängd för biltrafik men används 
flitigt av gående och cyklister. I detta hörn finns även den nämnda 
äldre pilen. En förkortning av byggnaden ger en förutsättning att 
spara platsens karaktärsträd, den äldre pilen. Om byggnaden skjuts 
lite söderut så kan körbanan runt huset tas bort och parkmarken 
kan sparas norr om den tillkommande byggnaden tillsammans med 
nuvarande vändplan. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/806-6 Tjänsteutlåtande: Remiss av samråd om 
detaljplan - Enskede gård 1:1, Sofielundsplan 

 EÅV 2022/806-7 Inbjudan till samråd om förslag till 
detaljplan för del av Enskede Gård 1:1, Sofielundsplan i 
stadsdelen Johanneshov, S-Dp 2021-01343 
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§ 10 
Remiss av handlingsplan stadsgemensam basnivå för 
det hälsofrämjande, förebyggande och uppsökande 
arbetet riktat till seniorer  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2022/808 
EÅV 2022/740 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I budget för 2021 uppdrogs äldrenämnden att i samarbete med 
idrottsnämnden och stadsdelsnämnder vidareutveckla det 
förebyggande och uppsökande arbetet i syftet att säkerställa en 
stadsgemensam bottenplatta för utveckling av det hälsofrämjande, 
förebyggande och uppsökande arbetet riktat till seniorer. Därefter 
har en handlingsplan tagits fram av äldreförvaltningen i samverkan 
med flera av stadens förvaltningar. 
 
Inom Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning är det 
hälsofrämjande och förebyggande arbetet väl etablerat. 
Förvaltningen har ett proaktivt förhållningssätt och arbetar med att 
ge stöd i ett tidigt skede för den äldre. Detta för en ökad livskvalitet 
samt att minska behovet av bistånd. 
 
Förvaltningen ser positivt på att en handlingsplan tagits fram. Det är 
bra att staden sätter en lägstanivå för det stöd som ska erbjudas 
stadens invånare. Dock ser förvaltningen ett behov av att revidera 
handlingsplanen så att det tydligare framgår att den äldre 
stockholmaren är i fokus, i syfte att möta deras varierade behov och 
önskemål. Förvaltningen önskar även en översyn av 
handlingsplanens upplägg, innehåll, mål och syfte. 
 
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner förvaltningens tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Särskilda uttalanden 
Hassan Jama m.fl. (V), Daniel Carlstedt m.fl. (S) och Ola 
Gabrielson (-) lämnar ett gemensamt särskilt uttalande: 
  
Vi tillstyrker förvaltningens förslag och inriktningen i stort och vill 
även påpeka att förebyggande insatser behövs för äldre med eller 
utan hemtjänst. Detta ger stora hälsovinster. 
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Det behövs friskvårdskonsulenter när man satsar på friskvård för 
äldre. Här kan även friskvårdsledare i kommunal regi kunna 
förekomma. Här behövs utredas om vad som kan göras och var. 
  
Fysioterapeuter och arbetsterapeuter finns inom våra VOB-
boenden äldreomsorg. Det är även viktigt att stimulera gruppen 
övriga äldre till fysisk aktivitet. Äldres muskelstyrka och balans 
måste bibehållas länge. Då får vi friskare äldre som lever längre 
och behovet av hemtjänst senareläggs och äldre får ett bättre liv. 
Det måste finnas alternativ till Friskis och Svettis och privata gym 
som inte alltid passar äldre. 
  
Undernäring hos äldre borde motverkas. Åtgärder för att stimulera 
äldres matvanor ger mer möjlighet till utåtriktade aktiviteter. 
  
Information om och deltagande kring detta stimulerar de äldres 
hälsa och detta medför minskade kostnader i framtiden och ett 
aktivare liv. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/740-2 Tjänsteutlåtande: Remiss av handlingsplan 
stadsgemensam basnivå för det hälsofrämjande, 
förebyggande och uppsökande arbetet riktat till seniorer 

 EÅV 2022/740-1 Remissbrev: Handlingsplan 
stadsgemensam basnivå för det hälsofrämjande, 
förebyggande och uppsökande arbetet riktat till seniorer  

 EÅV 2022/740-1.3 Remissunderlag: Handlingsplan 
stadsgemensam basnivå för det hälsofrämjande 
förebyggande och uppsökande arbetet riktat till seniorer 
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§ 11 
Remiss av Alla tiders föräldraskap – ett stärkt skydd för 
barns familjeliv (SOU 2022:38)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen, dnr KS 2022/940 
EÅV 2022/733 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 
tjänsteutlåtande som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har skickat utredningen Alla tiders föräldraskap 
– ett stärkt skydd för barns familjeliv på remiss till 
stadsdelsnämnden. I utredningen finns bland annat förslag som 
syftar till att stärka barns rätt till sina föräldrar, åtgärder som kan 
vidtas för att underlätta för familjer där det finns fler än två vuxna 
som tar föräldraansvar och hur man kan underlätta fler adoptioner. 
  
Förvaltningen ställer sig positiv till de förslag som framkommit i 
utredningen. Förändringarna innebär att barns rätt till sina föräldrar 
stärks och att reglerna blir lika för alla barn, oavsett vilken 
familjekonstellation man är uppvuxen i. Barnens behov av trygghet, 
stabilitet och ekonomiskt skydd stärks. Föräldrabalkens regler blir 
tydligare, mer modern och könsneutral. 
  
Förvaltningen föreslår att Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd 
godkänner tjänsteutlåtandet som svar på remissen. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/733-2 Tjänsteutlåtande: Alla tiders föräldraskap - 
ett stärkt skydd för barns familjeliv (SOU 2022:38) 

 EÅV 2022/733-1 Remissbrev: Alla tiders föräldraskap - ett 
stärkt skydd för barns familjeliv (SOU 2022:38) 

 EÅV 2022/733-1.1 Alla tiders föräldraskap - ett stärkt skydd 
för barns familjeliv, del 2 

 EÅV 2022/733-1.2 Alla tiders föräldraskap - ett stärkt skydd 
för barns familjeliv, del 1 
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§ 12 
Stadsdelsdirektörens information  
Stadsdelsdirektör Anders Carstorp har ingen mer information att 
lämna än den som nämnden fick under nämndinformationen 
torsdagen den 17 november 2022. 
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§ 13 
Anmälningar för kännedom 
Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger anmälningsärendena 
till handlingarna. 
 
Anmälda handlingar  

 Protokoll från funktionshinderråd 2022-10-21 
 Protokoll förvaltningsgrupp 18 oktober 2022 
 § 8 2022-10-03 - Användningsområdet för sanktionerna mot 

Ryssland 
 2022 § 21 2022-10-03 - Riktlinjer för övergångar mellan 

förskola, förskoleklass, skola och fritidshem i Stockholms 
stad 

 § 22 2022-10-03 - Stockholm stads strategi för 
fritidsbåtslivet 

 Protokoll från kommunfullmäktige 2022-10-17 
 Socialnämndens beslut § 12 SoN  2022-10-25  - Arbete 

enligt handlingsplan för socialsekreterares och 
biståndshandläggares arbetssituation 

 2§ 2022-10-17, Sammanträdesdagar kommunstyrelsen 
resten av 2022 samt 2023 

 § 19 den 7 november 2022 - Godkännande av detaljplan för 
Postgården 2 m.fl. (Årstafältet Etapp 2 norra) i stadsdelarna 
Årsta och Östberga, Dp 2016-21183 (ca 975 bostäder) 

 § 18 7 november 2022,  Godkännande av förslag till 
detaljplan för Postgården 2 m. fl. (Årstafältet Etapp 2 södra) 
i stadsdelarna Årsta och Östberga (743 bostäder) 

 § 20 7 november 2022, Godkännande av förslag till 
detaljplan för del av Postgården 1 m. fl. (Årstafältet etapp 3) 
i stadsdelen Östberga i Stockholm, (463  bostäder) 

 § 17 7 november 2022, Genomförandebeslut för Årstafältet 
etapp 2/3, med överenskommelse om exploatering för 
bostäder, handel, kontor, skola, förskola 

 Överklagande om beslut av utlämnade av allmän handling 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 17 

november 2022 
 Protokoll förvaltningsgrupp 15 november 2022 
 Protokoll från möte med stadsdelsnämndens pensionärsråd 

den 2022-11-21 
 Protokoll från Enskede-Årsta-Vantörs sociala delegation 23 

november 2022 
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§ 14 
Redovisning av delegationsbeslut  
EÅV 2022/145 
 

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd lägger redovisningen av 
delegationsbeslut till handlingarna. 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/145-16 Redovisning av anmälda 
delegationsbeslut 2022-10-14 - 2022-11-11 
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§ 15 
Stadsdelsnämndens frågor  

Beslut  
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd noterar att inga skrivelser 
inkommit. 
 

Inkomna skrivelser 
Inga skrivelser lämnades in vid stadsdelsnämndens sammanträde 
den 24 november 2022. 
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§ 16 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/955 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/955-1 16. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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§ 17 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/955 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/955-2 17. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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§ 18 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/955 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/955-3 18. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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§ 19 
Borttagen på grund av sekretess  
EÅV 2022/955 
 
 
Handlingar i ärendet 

 EÅV 2022/955-4 19. Nedläggning av faderskapsutredning 
enligt 2 kap. 7 § föräldrabalken (FB) 
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